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PROTOKÓŁ NR XVI/2016 
z  Sesji Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 

z dnia 10 marca 2016 roku 
 

 

 

 
Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów i osób uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda  o godz. 13.00 otworzył sesję i 
po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad przystąpiono do przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji rady gminy, która odbyła się 25 stycznia 2016 roku. 
 
Przewodniczący rady zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu. 
 
Protokół został przyjęty przez radnych bez uwag.  
 
Następnie przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił porządek  XVI 
Sesji Rady Gminy : 
 

1. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami Rady Gminy. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/121/15 Rady Gminy 

Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na rok 2016.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu nieruchomości 
oznaczonej numerem działki 1265/1 o powierzchni 0,0305 ha, położonej w 
obrębie ewidencyjnym Nowa Wieś Lęborska. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy na część 
nieruchomości gruntowej na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata oraz na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu: Obliwice, Łebień, 
Wilkowo Nowowiejskie, Rekowo Lęborskie, Karlikowo Lęborskie, Tawęcino 
w gminie Nowa Wieś Lęborska pod nazwą „Obliwice- Wiatraki”.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Nowa Wieś Lęborska.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/117/15 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 18 listopada 2015 roku w sprawie przyjęcia 
„Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Nowa Wieś Lęborska”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Nowa Wieś Lęborska.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad obciążenia nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Nowa Wieś Lęborska służebnościami 
przesyłu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie postępowania rekrutacyjnego dla kandydatów 
zamieszkałych poza obwodem do klasy pierwszej szkoły podstawowej i 
klasy pierwszej gimnazjum, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Nowa Wieś Lęborska.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z 
mieszkańcami Gminy Nowa Wieś Lęborska.  

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad.      

 

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda 
zwrócił się do radnych, czy mają pytania i uwagi do przedstawionego porządku obrad. 
 
Rada gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie, po czym przystąpiono do jego 
realizacji. 

 
Ad. 1 
 

Sprawozdanie z działalności wójta w okresie między sesjami rady gminy,  radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję, celem zapoznania się i wniesienia 
ewentualnych uwag. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie radni przyjęli bez uwag. 
 
Ad. 2 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/121/15  Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016.  
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Skarbnik poinformowała, że proponowane zmiany zostały szczegółowo omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji rady.  
Zostały zmienione następujące załączniki : 

1) Wydatków, 
2) Wydatków na zadania inwestycyjne, 
3) Dotacji podmiotowych, 
4) Dotacji celowych, 
5) Wydatków budżetu na zadania jednostek pomocniczych gminy w ramach 

funduszu sołeckiego na 2016 r., zgodnie z podjętymi uchwałami z zebrania 
wiejskiego w sołectwie Janowice i sołectwie Tawęcino. 

Po wprowadzonych zmianach wynik budżetu nie ulega zmianie.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami skarbnika gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu), 
w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVI/136/16 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/121/ Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016 – która 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu. 
 
Wójt wyjaśnił, że przygotowana uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Lęborskiego w kwocie 1.696,00 zł. Kwota ta zostanie przeznaczona na 
sfinansowanie uczestnictwa gimnazjalistów z gminy Nowa Wieś Lęborska w zajęciach 
z zakresu matematyki, fizyki i informatyki w Lokalnym Centrum Nauczania 
Kreatywnego, działającym przy Zespole Szkół Mechaniczno – Informatycznych w 
Lęborku.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 7 do niniejszego protokołu), 
w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVI/137/16 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu – która stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zbycia w drodze przetargu nieruchomości oznaczonej numerem działki 1265/1 
o powierzchni 0,0305 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że o kupno w/w działki wystąpił właściciel zakładu produkcyjnego 
sąsiadującego z tą działką. Rada po dokonaniu wizji w terenie wydała w tej sprawie 
opinię pozytywną. 
Działka objęta niniejsza uchwałą będzie stanowiła podstawę do dalszych procedur, 
które są wymagane przy zbyciu nieruchomości stanowiących gminny zasób tj. 
ogłoszenie wykazu do publicznej wiadomości, a następnie ogłoszenie przetargu.  



4 

 

 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik nr 
9 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVI/138/16 w sprawie zbycia w drodze przetargu nieruchomości 
oznaczonej numerem działki 1265/1 o powierzchni 0,0305 ha, położonej w 
obrębie ewidencyjnym Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
 
Wójt wyjaśnił, że w wyniku zamiany nieruchomości objętych niniejszą uchwałą gmina 
pozyska nieruchomość oznaczoną w ewidencji gruntów numerem 245/1 o powierzchni 
0,1000 ha, położona w obrębie ewidencyjnym Darżewo, którą przeznaczy na plac 
zabaw dla dzieci w miejscowości Laska.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVI/139/16 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości – 
która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy 
dzierżawy na część nieruchomości gruntowej na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 
oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy.  
 
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowy dzierżawca wystąpił z wnioskiem o przedłużenie 
umowy dzierżawy na część nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 873 o pow. 
20 m², położonej w Nowej Wsi Lęborskiej.  Jest to teren parkingu w Nowej Wsi 
Lęborskiej  
Działka objęta niniejsza uchwałą będzie stanowiła podstawę do dalszych procedur, 
które są wymagane przy dzierżawie nieruchomości tj. ogłoszenie wykazu do publicznej 
wiadomości, a następnie zawarcie umowy dzierżawy.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik nr 
13 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVI/140/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy na część 
nieruchomości gruntowej na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata oraz na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy – która stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 7 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu: Obliwice, Łebień, Wilkowo Nowowiejskie, Rekowo Lęborskie, 
Karlikowo Lęborskie, Tawęcino w gminie Nowa Wieś Lęborska pod nazwą „Obliwice- 
Wiatraki”.  
 
Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu: Obliwice, Łebień, Wilkowo 
Nowowiejskie, Rekowo Lęborskie, Karlikowo Lęborskie, Tawęcino w gminie Nowa 
Wieś Lęborska pod nazwą „Obliwice- Wiatraki” został szczegółowo omówiony na 
wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy.  
Jeżeli są pytania w sprawie, to odpowiedzi na nie udzieli kierownik referatu rolnictwa, 
gospodarki przestrzennej i ochrony środowiska – Zdzisław Chojnacki.  
 
Ponieważ nie było pytań, przystąpiono do odczytania projektu uchwały i głosowania.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 15 do niniejszego protokołu), 
w obecności 15 radnych, przy 12 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących” podjęła 
Uchwałę Nr XVI/141/16 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu: Obliwice, Łebień, 
Wilkowo Nowowiejskie, Rekowo Lęborskie, Karlikowo Lęborskie, Tawęcino w 
gminie Nowa Wieś Lęborska pod nazwą „Obliwice- Wiatraki” – która stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska.  
 
Wójt wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt, rada gminy do dnia 31 marca 
każdego roku ma obowiązek określenia w drodze uchwały Programu opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami oraz zapobieganiu bezdomności.  
 
Program ten ma na celu ograniczenie liczby bezdomnych zwierząt na terenie gminy 
Nowa Wieś Lęborska,  oraz zapewnienie należytej opieki zwierzętom bezdomnym oraz 
kotom wolno żyjącym na terenie gminy. 
 
Zadania programu to: 
- zapewnienie opieki zwierzętom bezdomnym w schronisku dla zwierząt wraz z 
wskazaniem gospodarstwa rolnego dla zwierząt gospodarskich, 
- opieka nad kotami wolno żyjącymi uwzględniająca ich dokarmianie,  
- ograniczenie populacji bezdomnych zwierząt, 
- poszukiwanie nowych właścicieli dla bezdomnych zwierząt, 
- odławianie bezdomnych zwierząt, 
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- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 
z udziałem zwierząt. 
 
Wykonawcami programu jest ; 
 
- Gmina Nowa Wieś Lęborska  
- Ośrodek Tresury Psów Hotel i Schronisko Dla Psów  „BAJER”, Sławomir Twardziak  
w Małoszycach, zgodnie z podpisana umową na 2016 rok.  
 
Funkcję koordynatora działań podejmowanych w ramach programu pełni referat 
rolnictwa, gospodarki przestrzennej i ochrony środowiska urzędu gminy.  
 
Zdaniem wójta schronisko prowadzone jest przez Pana Sławomira Twardziaka  
prawidłowo, spełnia wszelkie oczekiwania zawarte w programie.   
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik 
nr 17 do niniejszego protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVI/142/16 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa 
Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 9 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/117/15 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 18 
listopada 2015 roku w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 
Nowa Wieś Lęborska”. 
 
Wójt wyjaśnił, że w związku z weryfikacją wniosku o płatność końcową przez 
Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dla projektu 
„Opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Nowa Wieś Lęborska” 
wystąpiła konieczność uzupełnienia uchwały Nr XIII/117/15 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 18 listopada 2015r. w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 
niskoemisyjnej dla Gminy Nowa Wieś Lęborska” o zapis dotyczący przyjęcia do 
realizacji i wdrożenia planu.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik 
nr 19 do niniejszego protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVI/143/16 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/117/15 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 18 listopada 2015 roku w sprawie przyjęcia „Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Nowa Wieś Lęborska” – która stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 10 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nowa Wieś Lęborska.  
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Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda poinformował, że Wojewoda Pomorski 
przekazał według właściwości, celem rozpatrzenia radzie gminy Nowa Wieś Lęborska 
skargę na działalność wójta gminy Nowa Wieś Lęborska.  
Skarga została rozpatrzona przez komisję rewizyjną. 
Przewodnicząca komisji rewizyjnej – Ludwika Darznik poinformowała, że komisja 
zwróciła się do radcy prawnego o opinię w sprawie i do wójta o złożenie stosownych 
wyjaśnień.  
Po zbadaniu zarzutów zawartych w skardze komisja rewizyjna uznała je za 
bezzasadne. 
Wójt dodał, że notariusz sporządzający akt notarialny powinien potwierdzić aktualność 
wydanego zaświadczenia. Zaświadczenie było wydane przez urząd gminy w maju 
2015 roku, natomiast akt notarialny zawarto w listopadzie 2015 roku.  
 
Następnie wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński odczytał treść skargi i 
odpowiedz na skargę stanowiącą załącznik do uchwały.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami przewodniczącej 
komisji rewizyjnej, w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
XVI/144/16 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nowa Wieś 
Lęborska – która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 11 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie określenia zasad obciążenia nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Nowa Wieś Lęborska służebnościami przesyłu. 
 
Wyjaśnień w tej sprawie udzielił kierownik referatu rolnictwa, gospodarki przestrzennej 
i ochrony środowiska – Zdzisław Chojnacki. 
Poinformował, że uchwała ta ustala zasady obciążania nieruchomości stanowiących 
własność gminy Nowa Wieś Lęborska służebnością przesyłu na rzecz przedsiębiorcy, 
który zamierza wybudować lub którego własność stanowią tzw. urządzenia 
przesyłowe, czyli takie które służą do doprowadzenia lub odprowadzania płynów, pary, 
gazu, energii elektrycznej oraz innych podobnych np. stacji transformatorowych, 
słupów i linii elektroenergetycznych oraz telekomunikacyjnych, gazociągów, 
wodociągów, światłowodów. Ustanowienie służebności przesyłu może dotyczyć 
zarówno tych urządzeń, które już znajdują się na nieruchomości, jak i tych, które mają 
dopiero zostać wybudowane.  
Służebność przesyłu ustanowiona będzie za wynagrodzeniem. Wysokość 
wynagrodzenia należnego gminie z tytułu obciążenia nieruchomości służebnością 
przesyłu określa wójt w drodze zarządzenia wydanego na podstawie operatu 
sporządzonego przez rzeczoznawcę majątkowego.  
 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że na komisji wspólnej rada omawiała 
powyższą uchwałę jako uchwałę intencyjną wg deklaracji złożonej przez 
przedsiębiorstwo. Była wstępna rozmowa, że do końca stycznia wpłynęła taka 
deklaracja. Na tę chwilę radna wie,  że nic się nie zmieniło, a uzgodnienia przedsesyjne 
były inne. Radna chciałaby się dowiedzieć  o jakiej kwocie jest mowa, w jakiej formie 
ta służebność miała być uchwalona.  
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Skarbnik wyjaśniła, że na komisji była mowa o podatku od nieruchomości.  
Pan Zdzisław Chojnacki dodał, że skarbnik na komisji mówiła o 2% podatku od 
nieruchomości i kwota którą przedstawiła dotyczy tego podatku. Natomiast zupełnie 
odrębnym tematem jest należność z tytułu służebności przesyłu. I tak jak z treści 
uzasadnienia do uchwały wynika, służebność przesyłu jest to ograniczone prawo 
rzeczowe. Służebność przesyłu ustanawia się za wynagrodzeniem wyliczonym na 
podstawie operatu sporządzonego przez rzeczoznawcę majątkowego z tytułu strat 
jakie ponosi właściciel nieruchomości w związku z usytuowaniem infrastruktury na jego 
działce. W przypadku gazociągu, który będzie przechodził przez działki stanowiące 
mienie gminy, gmina będzie mogła naliczyć operatowi gazu opłatę z tytułu służebności 
przesyłu.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami kierownika 
referatu rolnictwa, gospodarki przestrzennej i ochrony środowiska – Zdzisława 
Chojnackiego i pozytywną opinią  komisji infrastruktury komunalnej i ochrony 
środowiska (załącznik nr 22 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 
15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVI/145/16 w sprawie określenia zasad 
obciążenia nieruchomości stanowiących własność Gminy Nowa Wieś Lęborska 
służebnościami przesyłu – która stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 12 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie postępowania rekrutacyjnego dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 
do klasy pierwszej szkoły podstawowej i klasy pierwszej gimnazjum, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Nowa Wieś Lęborska.  
 
Wójt wyjaśnił, że ustawa o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych 
ustaw wprowadziła nowe zasady rekrutacji dzieci do szkół podstawowych i gimnazjum. 
Jednocześnie nałożyła na organ prowadzący obowiązek ustalenia kryteriów w formie 
uchwały.  
W związku z powyższym przygotowano projekt uchwały, który określa kryteria 
rekrutacji dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem do klasy pierwszej szkoły 
podstawowej i klasy pierwszej gimnazjum, dla którym organem prowadzącym jest 
Gmina Nowa Wieś Lęborska. 
Następnie wójt omówił poszczególne kryteria rekrutacji.  
 
Przewodniczący rady – Zdzisław Korda wystąpił z wnioskiem o zrównanie dla szkół 
podstawowych i gimnazjów liczby punktów do 10, w przypadku uczęszczania 
rodzeństwa kandydata do tej samem placówki.  
 
Powyższy wniosek radni przyjęli jednogłośnie. 
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy i 
pozytywną opinią  komisji oświaty, kultury, sportu, turystyki i polityki społecznej 
(załącznik nr 24 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach 
„za” podjęła Uchwałę Nr XVI/146/16 w sprawie postępowania rekrutacyjnego dla 
kandydatów zamieszkałych poza obwodem do klasy pierwszej szkoły 
podstawowej i klasy pierwszej gimnazjum, dla których organem prowadzącym 
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jest Gmina Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 13 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Nowa Wieś 
Lęborska.  
 
Sekretarz Gminy – Wioletta Piechowska – Labuda wyjaśniła, że art. 5a ustawy z dnia 
8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym mówi, że w przypadkach przewidzianych 
ustawą oraz w innych sprawach ważnych dla gminy mogą być przeprowadzane na jej 
terytorium konsultacje z mieszkańcami gminy.  
Zasady i tryb przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy określa uchwała 
rady gminy. 
Taki projekt uchwały został przygotowany. Jest to uchwała intencyjna, która określa 
ogólny zarys jak powinny być przeprowadzane konsultacje.  
Ta uchwała określa między innymi, że konsultacje z mieszkańcami mogą być 
przeprowadzane w sprawach, w których ich przeprowadzenie nakazują przepisy 
prawa lub w innych sprawach ważnych dla gminy. 

Konsultacje z mieszkańcami mogą być przeprowadzane z inicjatywy rady gminy, wójta 
gminy, lokalnych organizacji pozarządowych w zakresie ich działania lub co najmniej 
20 % zamieszkałych mieszkańców obszaru objętego konsultacjami. 

Konsultacje społeczne będą miały charakter opiniodawczy. 

Konsultacje mogą być przeprowadzone: 

-  na protokołowanych, bezpośrednich spotkaniach z uczestnikami konsultacji 
społecznych, prowadzonych w sposób umożliwiający składanie wniosków i uwag, 

-  w formie ankiet, w tym ankiet internetowych, 

-  poprzez formularze, w tym internetowe, umożliwiające wyrażenie opinii, 

- przez składanie wniosków i uwag w formie pisemnej, za pośrednictwem poczty 
tradycyjnej lub przesyłanych drogą elektroniczną. 

Konsultacje, w zależności od ich przedmiotu, mogą mieć zasięg: 

-  gminny - dotyczący całego obszaru gminy, 

-  lokalny - dotyczący mieszkańców wydzielonego obszaru gminy. 

O przeprowadzeniu konsultacji każdorazowo decyduje wójt Gminy Nowa Wieś 
Lęborska w formie zarządzenia. 

 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami sekretarza gminy 
i pozytywną opinią  komisji oświaty, kultury, sportu, turystyki i polityki społecznej 
(załącznik nr 26 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach 
„za” podjęła Uchwałę Nr XVI/147/16 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji z mieszkańcami Gminy Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik 
nr 27 do niniejszego protokołu.  
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Po podjęciu uchwał przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad : interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.   
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda z okazji „Dnia Sołtysa” złożył  wszystkim 
sołtysom serdeczne podziękowania i słowa uznania za pełną zaangażowania pracę 
na rzecz lokalnej społeczności. Życzył sukcesów w życiu osobistym i w działalności 
sołeckiej.  
Podziękowania i słowa uznania złożył sołtysom również wójt – Ryszard Wittke.  
 
Następnie przewodniczący rady zwrócił się do kierownika GOPS w Nowej Wsi 
Lęborskiej – Elżbiety Kowalczyk o krótką informacje na temat świadczenia 
wychowawczego w ramach Programu Rodzina 500+. 
Pani kierownik poinformowała, że trwają przygotowania do realizacji programu. 
Przygotowywane jest nowe pomieszczenie. Będą stworzone dwa nowe stanowiska 
pracy.  
Przygotowano wnioski, które za pośrednictwem między innymi szkół i przedszkoli 
zostaną przekazane mieszkańcom, za co bardzo serdecznie pani kierownik 
podziękowała dyrektorom tych placówek. 
Jeżeli wniosek zostanie złożony w ciągu pierwszych 3 miesięcy tj. do dnia 
01.07.2016 r. świadczenie będzie wypłacane z wyrównaniem od kwietnia br. 
Pierwsza wypłata świadczeń ma nastąpić do końca czerwca 2016 r. W kolejnych 
miesiącach świadczenie będzie wypłacane od miesiąca złożenia wniosku. 
Świadczenie wychowawcze będzie przysługiwało na każde drugie i kolejne dziecko do 
ukończenia przez nie 18 lat. Na pierwsze dziecko trzeba będzie spełnić kryterium 
dochodowe na osobę w rodzinie: 800 zł netto lub 1200 zł netto w przypadku, gdy 
w rodzinie wychowuje się dziecko niepełnosprawne.  
W pierwszym okresie świadczenie wychowawcze będzie przyznawane na okres od 
kwietnia 2016r. do 30 września 2017r. W kolejnych latach świadczenie będzie 
przyznawane na 12 miesięcy - od 1 października do 30 września następnego roku 
kalendarzowego.  
Wnioski dotyczące ustalenia prawa do świadczenia wychowawczego w ramach 
Programu Rodzina 500+ można pobrać w:  Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej 
pok. Nr 1,  Urzędzie Gminy – punkt informacji,  wszystkich szkołach i przedszkolach 
na terenie gminy.  
W gminie Nowa Wieś Lęborska dzieci do 18 roku życia jest 3 tys.  
 
Następnie przewodniczący rady udzielił głosu kierownikowi referatu rolnictwa, 
gospodarki przestrzennej i ochrony środowiska – Zdzisławowi Chojnackiemu.  
Pan Zdzisław Chojnacki powiedział, że prawdopodobnie jest to ostatnia sesja w której 
uczestniczy jako pracownik tego urzędu. Dlatego chciałby radnym, sołtysom bardzo 
gorąco podziękować za wieloletnią współpracy. Życzył wszystkim pomyślności w życiu 
osobistym i satysfakcji z pracy jako radnych i jako sołtysów w lokalnych 
społecznościach gdzie zamieszkują.  
 
Przewodniczący rady podziękował panu Zdzisławowi Chojnackiemu za wieloletnią 
współpracę, za kompetencję, za ogromny zasób wiedzy. Podziękował również za 
wszystko co zrobił na rzecz społeczności, dla gminy, za dobrą współprace z radnymi. 
Życzył samych sukcesów w nowym miejscu pracy.  
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Wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński w imieniu społeczności lokalnej zaprosił 
wszystkich na kiermasz świąteczny do szkoły w Leśnicach.  
Wystąpił również z wnioskiem o zakup ze środków gminnych szczepionek przeciwko 
grypie dla dzieci z terenu gminy Nowa Wieś Lęborska.  
 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że rada podjęła dzisiaj uchwały, które 
spowodują zwiększenie dochodów gminy. Do tej pory radna bardziej przyglądała się 
pod kątem wydatkowania środków i na tym się skupiła.  A tak naprawdę przyjrzała się 
dochodom dzięki pani z Wilkowa, która na komisji stwierdziła, że zarówno ona, jak i jej 
mąż są „wiatrakami”, które przynoszą dla gminy dochody. Radna przyjrzała się temu, 
zajrzała w te informacje i porównując je do sąsiednich gmin stwierdziła, że nie jesteśmy 
biedną gminą w przeliczeniu dochodów gminy na 1 mieszkańca. Dzisiejsze uchwały 
spowodują to, że staniemy się jeszcze bogatsi. Radna ma obawę, iż w przeciągu 2-3 
lat staniemy się tak bogatą gminą, że będziemy musieli płacić innym gminom 
„janosikowe”.  
Analizując dochody własne z roku 2013 i 2014 radną nurtuje to, że w ramach tych  
dochodów coraz mniej środków przeznacza się na inwestycje. I tak w roku 2013  
wykorzystano 12,6% i w roku 2014 wykorzystano 11,38%.  
Porównując gminę Wicko, tam w roku 2014 z dochodów własnych na zadania 
inwestycyjne przeznaczono 21%, natomiast w gminie miasto Lębork 60%.  
Podejmując uchwałę o zwiększeniu podatków, tak naprawdę bije to w naszych 
mieszkańców, bo zwiększenie zasobności w przeliczeniu na 1 mieszkańca jest tylko 
zwiększeniem podatkowym i obciążeniem portfela mieszkańców.  
Są to dane statystyczne, każdy ocenia co zrobione jest w poszczególnych 
miejscowościach, dlatego też radna wystąpiła z wnioskiem o przygotowanie prognozy 
dochodów na rok 2016 i 2017, przyjmując między innymi przyjęte dziś uchwały.   
 
Ponadto radna wystąpiła z wnioskiem o wyjaśnienie zapisu w rozdziale 5 paragraf 7 
pkt 2 uchwały dziś przyjętej dotyczącej „Obliwice-wiatraki”.  
Zapis ten mówi, że „umożliwienie realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego, mającego 
wpływ na ożywienie gospodarcze terenu gminy i jej atrakcyjność turystyczną”.  
Zdaniem radnej przyjęcie planu spowoduje, że na tym terenie ożywienie gospodarcze 
na pewno nie nastąpi. 
 
Wójt w odniesieniu do wypowiedzi radnej Renaty Palczewskiej powiedział, że nie 
będzie porównywał naszej gminy do innych gmin, ponieważ każda gmina prowadzi 
swoją politykę finansową i inwestycyjną. Dodał, że jeżeli chodzi o inwestycje gminy 
sąsiedniej, to środki na niektóre inwestycje oraz modernizację i budowę dróg pochodzą 
ze środków firm, które na terenie tej gminy budują farmy wiatrowe.   
 
Radny Marian Syldatk wystąpił z zapytaniem dotyczącym sprzedaży sklepu w 
Garczegorzu. Wójt wystąpił do sołtysa o zajęcie stanowiska w tej sprawie. Dlaczego 
nie wystarczające jest w tej sprawie stanowisko rady sołeckiej.  
 
Wójt odpowiedział, że najwyższym organem we wsi jest zebranie wiejskie i 
mieszkańcy powinni wypowiedzieć się w tej sprawie.   
 
Radna Urszula Sech powiedziała, że przy okazji roznoszenia nakazów płatniczych 
miała okazję rozmawiać z mieszkańcami, stąd też pytania do wójta. A mianowicie 
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mieszkańcy chcieliby wiedzieć, kiedy zostanie wybudowany wodociąg do Łowcza i 
wyremontowana droga. Drugie pytanie dotyczy boiska w Kębłowie Nowowiejskim. 
Radna prosi o przygotowanie harmonogramu prac związanych z modernizacją boiska, 
aby mogła przedstawić go mieszkańcom.  
 
Radny Tomasz Rozenkranc zwrócił się do wójta z zapytaniem, kiedy zostaną 
postawione 2 lampy na Górnym Stoku w Nowej Wsi Lęborskiej.  
Zapytał również na jakim etapie jest budowa ścieżki pieszo-rowerowej przy ul. 
Kębłowskiej.  
 
Sołtys Marek Baranowski w związku z planowaną budową przedszkola w Nowej Wsi 
Lęborskiej wystąpił z wnioskiem o rozważenie budowy przedszkola na terenie po 
byłym ogrodnictwie ZSGŻiA przy ulicy Dworcowej. Jest to dla przedszkola bardzo 
dobra lokalizacja. Teren ten znajduje się w dobrym punkcie, z łatwym dojazdem.   
 
Pan Rafał Gajewski poinformował, że organizuje wyjazd na targi motoryzacyjne do 
Poznania. Koszt 50 zł plus bilet wstępu. Wszystkich chętnych serdecznie zaprasza.  
 
Następnie głos zabrał pan Stanisław Ponomarenko. Chciałby powrócić do sprawy 
wiatraków. Dzisiaj dwunastu radnych uznało, że są argumenty za tym, aby wiatraki na 
terenie gminy powstały. Jest zdaniem radnych więcej zysków niż strat z tego tytułu. W 
związku z tym, pan Ponomarenko będzie mógł się zwrócić tak samo jak pozostali 
zainteresowani do radnych z zapytaniem, jakie są zyski z tego tytułu. W uzasadnieniu 
uchwały można przeczytać, że jest to koniec rozwoju dla tego terenu. Zdaniem pana 
Ponomarenki gmina na tym traci. Na dzień dzisiejszy bilans jest ujemny, nie będą mogli 
tam osiedlić się ludzie.  Prosi radnych, aby jeszcze raz się nad tym tematem 
zastanowili.  
Głos w sprawie zabrała również mieszkanka Wilkowa Nowowiejskiego pani Teresa 
Zaręba. Chciała podziękować radnej Renacie Palczewskiej, że wysłuchała jej 
wystąpienia ze zrozumieniem. Chciała podkreślić, że nie chodzi o estetykę, tu chodzi 
o podatnika, który przynosi do gminy pieniądze. I ten podatnik jest dla gminy 
„wiatrakiem” i będzie on lepszym „wiatrakiem” niż siłownie wiatrowe,  ponieważ jest 
nieszkodliwy. Dlatego też należy szanować takie „wiatraki”, bo przynoszą one dochody 
dla gminy. W Lęborku spadła liczba mieszkańców o 2,5 tys. osób, a w gminie Nowa 
Wieś Lęborska przybyło mieszkańców, czyli mieszkańcy z Lęborska przenoszą się na 
tereny naszej gminy. A zezwalając na budowę siłowni wiatrowych spowodujemy to, że 
ci mieszkańcy wyprowadzą się z naszej gminy. Pani Zaręba zwróciła się do radnych z 
prośbą, żeby do tego problemu podeszli jak radna Renata Palczewska.  
 
Sołtys Krystian Chrzanowski powiedział, że rada podjęła decyzję o likwidacji szkoły w 
Tawęcinie. Budynek który był wyremontowany, od kilku lat niszczeje. Na ostatnim 
zebraniu wiejskim mieszkańcy wypowiedzieli się, że nie chcą tam lokali socjalnych. 
Radni dysponują pieniędzmi podatników i dlatego mieszkańcy powinni wypowiedzieć 
się w kwestii zagospodarowania tego budynku. Po likwidacji szkoły zmalała bardzo 
atrakcyjność miejscowości,  ponieważ dzieci jeżdżą do szkoły do Łebienia i nic poza 
tą szkołą się nie dzieje.  
Sołtys chciałby wiedzieć jakie radni mają plany w związku z tym budynkiem, co radni 
planują, oczywiście po konsultacji z mieszkańcami.   
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Następnie głos zabrał wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński. Chciałby 
powiedzieć dlaczego głosował za przyjęciem uchwały w sprawie wiatraków. Po 
pierwsze,  wiatraki w rejonie Obliwic, Tawęcina, Łebienia, wpisane są w tamtejszy 
krajobraz. Po drugie, nie ma tam sprzeciwów społecznych, jeżeli chodzi o tego typu 
inwestycje. I po trzecie, nie mamy żadnej pewności jak będzie w przyszłości wyglądała 
subwencja wyrównawcza.  
Radny temat ten rozważał, czy jest to opłacalne dla gminy, czy też nie. Zadaniem 
radnego są to pieniądze pewne i należy je przyjąć. Tym bardziej, że firmy które są 
zainteresowane postawieniem wiatraków, są to firmy z udziałem skarbu państwa, więc 
zdaniem radnego są to pewne przedsiębiorstwa. Jeżeli w tej chwili odrzucimy firmy z 
polskim kapitałem, to radny uważa, że żadna inna firma tu nie przyjdzie, powie, iż 
jesteśmy zacofani. Jest to zdanie radnego i takie zdanie ma prawo mieć. Ma wrażenie, 
że pan Ponomarenko traktuje radnych, jak osoby niedoinformowane, czy nie 
wiedzące. Wiceprzewodniczący rady uważa, że każdy z radnych wiedzę na ten temat 
posiada i po przeanalizowaniu stara się głos w sprawie zająć. Interesował się tematem 
i nie ma badań szczegółowych, takich które mówiłyby, że jest to 100 % szkodliwe. 
Posiada rodzinę w gminie Wicko, często jeździ tam na weekendy i obserwuje tam 
bociany, a jak wiadomo bociany nie zamieszkają w terenie który jest szkodliwy. I 
bociany które miały tam swoje gniazda, do dzisiaj tam przebywają, a to przecież o 
czymś świadczy.  
 
Głos w sprawie zabrał również przewodniczący rady – Zdzisław Korda. Powiedział, że 
z pełnym szacunkiem dla głosów za i przeciw, uchwałę w sprawie wiatraków rada 
podjęła i ta dyskusja w zasadzie jest bezprzedmiotowa. Każdy z radnych, a jest to 
funkcja z wyboru, powinien reprezentować swoją lokalną społeczność. Nie będzie 
nigdy tak, że 100% społeczności będzie akceptowała decyzje radnych. Chciałby 
zapewnić tych, którzy mają czasami inne zdanie niż radni, że radni czytają, że maja 
wiedzę i świadomie podnoszą rękę za czy przeciw w sprawie. Jest problem podjęcia 
czasem decyzji trudnych, ale przewodniczący zapewnił, iż radni mówią co myślą, wiele 
decyzji podejmowanych jest przez radnych większością głosów, a nie jednomyślnie. 
To jest wartość tych radnych, którzy mają swoje zdanie w sprawie. Przewodniczący 
rady nie wyobraża sobie, aby radny mówił innym głosem niż sołtys, rada sołecka, 
mieszkańcy z terenu który reprezentuje.  
Radni muszą często podejmować trudne decyzje, ale przewodniczący zapewnił, że 
zanim podejmą decyzję, czytają, słuchają i dyskutują.  
 
Pani Zaręba w odniesieniu do wypowiedzi radnego Andrzeja Lubińskiego dotyczącego 
szkodliwości wiatraków powiedziała, że nawet gdyby 20% miało zaszkodzić ludziom, 
to jest i tak dużo. Pani Zaręba jest podatnikiem i może się zdecydowanie 
wypowiedzieć, że nie chce wiatraków w pobliżu swojego domu.   
 
Radna Renata Palczewska chciałaby poprosić po raz kolejny o kalkulację stawek na 
wodę i ścieki. Radna dostała odmowę realizacji tego wniosku bez uzasadnienia w 
związku z tym, że informacja jest dostępna na stronie internetowej GZUK. Jest to 
kilkunastostronna informacja o stawkach. Zdaniem radnej, tak naprawdę wiele osób  
nie wie, co jest składową opłaty na zimną wodę i składową opłaty na ścieki.  
Ponadto radna zwróciła uwagę, że na terenie Nowej Wsi Lęborskiej  przez ostatnie 
dwa miesiące był problem z funkcjonowaniem kanalizacji. W mieszkaniach czuć było 
opary z kanalizacji.  
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W związku z powyższym radna Renata Palczewska ponowiła wniosek w sprawie 
przygotowania szczegółowej kalkulacji stawki na wodę i ścieki oraz wnioskuje, aby 
część środków przeznaczonych na budowę sieci kanalizacyjnej przeznaczyć na 
modernizację sieci już istniejących.  
 

Następnie wójt odniósł się do niektórych wniosków i zapytań. 
 
W sprawie zagospodarowania budynku po byłej szkole w Tawęcinie wójt wyjaśnił, że 
nie powstaną tam mieszkania socjalne, a mieszkania dla rodzin oczekujących na 
mieszkania z terenu gminy.   
 
Lampy oświetleniowe na Osiedlu Na Stoku (Górnym) w Nowej Wsi Lęborskiej zostaną 
postawione.  
Natomiast jeżeli chodzi o chodnik przy ul. Młynarskiej wójt wyjaśnił, że jest to droga 
powiatowa,  i z informacji jakie wójt posiada, ZDP jest za  kontynuacją ciągu od granicy 
miasta Lęborka do ul. Młynarskiej przy wsparciu gminy i firmy Wienerberger.  
 
Jeżeli chodzi o wodociąg i drogę do Łowcza wójt spotka się z dyrektorem GZUK i 
uzgodni terminy.  
 
Sołtys Andrzej Fierka zapytał, co ze sprawą obumarłych drzew przy drodze do 
Garczegorza. 
 
Wójt odpowiedział, że procedura trwała 5 lat i Kolegium umorzyło postepowanie. 
Następnie sprawa została przekazana do prokuratury. Prokurator stwierdził, iż nie ma 
podstaw do odwołania od decyzji Kolegium. Następnie została wydana decyzja na 
usunięcie drzew. Drzewa zostały przez ZDP w Lęborku wycięte.  
W tej chwili nie ma już przeciwwskazań, aby powstała tam ścieżka pieszo-rowerowa 
na którą opracowana jest  przez starostwo powiatowe dokumentacja.   
 
Radna Renata Palczewska w nawiązaniu do wypowiedzi wójta dotyczącej ZDP w 
Lęborku chciała powrócić do sprawy chodnika do Czarnówka. Nie minął rok od oddania 
chodnika do użytkowania, a wszystkie przepusty są już połamane. W tym momencie 
chodnik ten stał się chodnikiem niebezpiecznym.  
 
Wójt odpowiedział, że wystąpił do wykonawcy chodnika o naprawę chodnika w ramach 
gwarancji.  
 
Sołtys Andrzej Fierka również poruszył sprawę chodnika do Czarnówka. Ktoś ten 
chodnika odebrał, i tak jak mówiła wcześniej radna Renata Palczewska, a radna 
Katarzyna Frankowska- Kręcisz również to potwierdzi, chodnik ten stał się 
niebezpieczny. Sołtys zwracał uwagę wykonawcy, że powinny być tam zastosowane 
inne materiały, ale nikt go wówczas nie słuchał.   
 
Wójt odpowiedział, że jest to droga powiatowa i za wykonanie chodnika przy tej drodze 
odpowiada powiat.  
 
Radny Andrzej Florczyk zwrócił się z zapytaniem do wójta, kiedy zostanie postawiony 
nowy przystanek w Krepie Kaszubskie 
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